
SPRAWOZDANIE Z PRAC KOMISJI BUDŻETU I ROZWOJU  
ZA MIESIĄC KWIECIEŃ 2018 R. 

 
W miesiącu kwietniu bieżącego roku Komisja Budżetu i Rozwoju 
zaplanowała dwa posiedzenia w dniach: 09.04 i 24.04.  
 
Posiedzenie Komisja Budżetu i Rozwoju przeprowadzone w dniu 
09.04 zostało zaplanowane  jako wspólne posiedzenie 
połączonych komisji t.j. Komisji Budżetu i Rozwoju oraz Komisji 
Infrastruktury Technicznej, Zagospodarowania Przestrzennego       
i Rolnictwa.  

 
Obrady komisji przebiegały według następującego porządku: 
 
1. Zapoznanie  członków połączonych komisji  z wstępnymi 

założenia do projektowania kanalizacji południowej części 
gminy. 

2. Analiza kosztów odbioru odpadów komunalnych na terenie 
gminy w związku ze zbliżającym się postępowaniem 
przetargowym na wybór wykonawcy tego zadania na lata 2019-
2020. 

3. Sprawy różne. 
  

W obradach Komisji uczestniczyli: 
- Radni, członkowie Komisji Budżetu i Rozwoju i Komisji   
Infrastruktury Technicznej, Zagospodarowania Przestrzennego       
i Rolnictwa. 
-   Pan Jarosław Wojciechowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
-   Pan Burmistrz Antoni Kopeć.  
-   Pan Mieczysław Reps – Zastępca Burmistrza. 
-  Pani Skarbnik – Małgorzata Wujciów oraz pracownicy 
wybranych wydziałów urzędu. 
-   przedstawiciel spółki gminnej ZGK. 
- Pani Łucja Krokosz – Kierownik Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej w Kątach Wr. 
 
Zgodnie z porządkiem obrad połączone Komisje rozpoczęły 
obrady od zapoznania się z informacją o wstępnych założeniach 



do projektowania kanalizacji południowej części gminy. 
Przygotowana przez spółkę ZGK wstępna koncepcja budowy  
infrastruktury kanalizacyjnej w południowej części naszej gminy 
zakłada wykonanie trzech odrębnych rurociągów grawitacyjno-
tłocznych wraz i infrastrukturą towarzyszącą i podłączenie do 
wykonanej infrastruktury większości miejscowości naszej gminy 
zlokalizowanych w południowej części gminy.  
 
Dla kilku mniejszych miejscowości wymagane będzie 
zaproponowanie innego rozwiązania technicznego co jest 
spowodowane brakiem ekonomicznego uzasadniania budowy 
kanalizacji. 
Po zapoznaniu się przygotowaną koncepcją członkowie komisji 
rozpoczęli dyskusję nad przedstawioną koncepcją poprzez 
zadawanie pytań autorom koncepcji oraz wnosili uwagi do tego 
opracowania.  
Tematami przewodnimi dyskusji były następujące kwestie: 

 
- możliwości technologiczne istniejącej oczyszczalni ścieków oraz 
potencjalna potrzeba jej rozbudowy, a w tym kontekście, czy 
gmina posiada w rejonie istniejącej oczyszczalni tereny pod jej 
ewentualna rozbudowę; 
- zaproponowany przebieg infrastruktury kanalizacyjnej przez 
tereny Parku Krajobrazowego Dolina Bystrzycy i tereny aktywności 
gospodarczej w rejonie autostrady A4; 
- rozwiązanie problemu ścieków w miejscowościach, w których ze 
względów ekonomicznych nie przewiduje się budowy kanalizacji; 
- oczyszczalnia ścieków w miejscowości Gniechowice 

 
        
Następnym tematem obrad połączonych komisji było omówienie 
kosztów odbioru odpadów komunalnych na terenie gminy              
w związku ze zbliżającym się postępowaniem przetargowym na 
wybór wykonawcy tego zadania na lata 2019-2020. 
Pani Łucja Krokosz – Kierownik Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej zapoznała radnych z aktualnymi danymi 
dotyczącymi ilości odpadów komunalnych, które są generowane 
przez mieszkańców naszej gminy, poziomem odzyskiwania 



odpadów podlegających segregacji i recyklingowi oraz stawkami 
opłat za odbiór odpadów segregowanych i niesegregowanych w 
gminie Kąty Wrocławskie w porównaniu do kilku sąsiednich gmin. 

 
Radni zostali również zapoznani z informacjami dotyczącymi m.in. 
takich zagadnień jak: 
- przebieg przygotowań do ogłoszenia przetargu na odbiór 
odpadów komunalnych; 
- prowadzonych rozmowach z firmą ALBA, która aktualnie odbiera 
odpady komunalne na terenie gminy, w celu ewentualnego 
przedłużenia obecnie obowiązującej umowy o kolejne 18 miesięcy 
(aktualnie są analizowana możliwości prawne w tym zakresie); 
- weryfikacji składanych deklaracji dotyczących ilości osób 
zameldowanych, w celu wyliczenia opłaty za odbiór śmieci ze 
stanem faktycznym; 
- weryfikacja i kontrola zgodności złożonych deklaracji 
potwierdzających segregację odpadów ze stanem faktycznym. 
Radni prosili o informację, czy działa system kodów kreskowych i 
jak dużo osób nakleja kody na worki do segregacji; 
- zmienia się system (pojemniki na odpady niesegregowane będą 
koloru czarnego, teraz mamy w kolorze zielonym) oznakowania 
pojemników na odpady; 
- możliwości ograniczenia odpadów zielonych poprzez zachęcanie 
mieszkańców do utylizacji odpadów zielonych w 
kompostownikach; 

 
Na tym punkcie połączone komisje zakończyły obrady, jednak 
tematyka przyszłego przetargu na odpady komunalne nie zastała 
zakończona, trzeba będzie wrócić do tematu w najbliższym czasie. 
Ważnym tematem, który należy doprecyzować i objąć systemem 
jest problem odpadów generowanych przez osoby zamieszkujące 
na terenie gminy, które jednak nie są wykazane w deklaracjach, a 
generują bardzo znacząca ilość śmieci, za które  muszą płacić 
mieszkańcy naszej gminy objęci systemem.   

 
 
 
 



Posiedzenie Komisja Budżetu i Rozwoju przeprowadzone w dniu 
24.04 zostało zaplanowane  jako wspólne posiedzenie 
połączonych komisji t.j. Komisji Budżetu i Rozwoju oraz Komisji 
Oświaty i Sportu  

 
Obrady komisji przebiegały według następującego porządku: 
 

1. Analiza kosztów ogrzewania w szkołach, przedszkolach i   
innych obiektach należących do gminy. 

2. Informacja o wysokości deficytu budżetowego gminy na 
koniec I kwartału 2018 r. 

3.  Analiza wydatkowania rezerwy budżetowej za rok 2017 
(rezerwa ogólna i rezerwy celowe). 

4. Opiniowanie projektów uchwał. 
 
5. Wnioski i sprawy różne. 

  
W obradach Komisji uczestniczyli: 
- Radni, członkowie Komisji Budżetu i Rozwoju i Komisji   Oświaty    
i Sportu; 
- Pan Jarosław Wojciechowski – Przewodniczący Rady Miejskiej,  
- Pan Burmistrz Antoni Kopeć,  
- Pan Mieczysław Reps – Zastępca Burmistrza,  
- Pani Skarbnik – Małgorzata Wujciów oraz pracownicy wybranych 
wydziałów urzędu, 
- Pan Marek Osiński – Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek 
Oświatowych. 
 
Zgodnie z porządkiem obrad połączone Komisje rozpoczęły 
obrady od zapoznania się z informacją o poziomie kosztów 
ponoszonych przez gminę na potrzeby ogrzewania szkół, 
przedszkoli i innych obiektów należących do gminy oraz innymi 
informacjami dotyczącymi m.in. takich zagadnień jak: 
 
- lista obiektów oświatowych i innych, w których przeprowadzono 
szacunkowe i szczegółowe audyty energetyczne;  
- kosztów ponoszonych przez gminę na 1-go ucznia w roku 2017; 



- planowanych kosztów zakupu oleju opałowego na rok 2018; 
- planowanych kosztów ogrzewania budynków szkolnych na rok 
2018. 
 
Po zapoznaniu się z w/w informacjami komisje podjęły wniosek 
skierowany do Pana Burmistrza o przygotowanie do końca 
miesiąca maja b.r. harmonogramu przejścia na ogrzewanie gazem 
ziemnym obiektów, do których można takie paliwo szybko 
dostarczyć poprzez podłączenie do istniejącej sieci gazowe             
i modernizację kotłowni oraz dalsze działania 
termomodernizacyjne w obiektach oświatowych i użyteczności 
publicznej należących do gminy.  
 
Zdaniem radnych gmina musi skutecznie dążyć do obniżenia 
kosztów stałych utrzymania obiektów oświatowych oraz obiektów 
użyteczności publicznej należących do gminy poprzez 
wyeliminowanie takich nośników energii jak olej opałowy i itp. 
   
Po zakończeniu omawiania tematyki kosztów ponoszonych przez 
gminę na potrzeby ogrzewania szkół, przedszkoli i innych obiektów 
należących do gminy połączone komisje zakończyły wspólne 
obrady.  
 
Po krótkiej przerwie Komisja Budżetu i Rozwoju kontynuowała 
obrady.  
 
W kolejnym punkcie obrad Komisja zapoznała się z informacją w 
przedmiocie: 
 - wysokości deficytu budżetowego gminy na koniec I kwartału 
2018 r. 

- wydatkowania rezerwy budżetowej za rok 2017 (rezerwa ogólna i 
rezerwy celowe). 

Oba wymienione powyżej zagadnienia omówiła Pani Skarbnik 
Małgorzata Wujciów. 
Komisja opiniowała również projekty uchwał i wnioski, które 
wymagały zaopiniowania przez Komisję Budżetu i Rozwoju na 
sesję w Rady Miejskiej w dniu 26 kwietnia b.r. 



 
Komisja omówiła i zaopiniowała następujące projekty Uchwał:  
 

1. W sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
2. W sprawie zmian w Wieloletnim Planie Finansowym  gminy na 

2018 rok 
 
oraz dwa wnioski: 
 
1. Wniosek w sprawie zakupu laserowego miernika prędkości 

dla policji z Komisariatu Policji w Kątach Wrocławskich; 
2. Wniosek w sprawie dofinansowania  płatnych służb 

patrolowych realizowanych w okresie letnim przez 
funkcjonariuszy Policji Państwowej (w dniach piątek i sobota). 

3. Wniosek Powiatu Wrocławskiego do Pana Burmistrza 
dotyczący realizacji zadania pn. Przebudowa drogi powiatowej 
nr 2002D w m. Kamionna, gmina Kąty Wrocławskie w 
systemie zaprojektuj i wybuduj. 

4. Wniosek inwestora o wykonanie drogi dojazdowej w 
miejscowości Mokronos Dolny w ramach ZRID. 

 
Komisja zaplanowała również dwa kolejne posiedzenia na dzień 
08 maja 2018r. oraz 22 maja 2018 r. 
Na posiedzenie w dniu 08 maja b.r. zostanie wystosowane 
zaproszenie do Pani Sołtys z miejscowości Mokronos Dolny            
i inwestora, który złożył wniosek o uruchomienie procedury ZRiD, 
w celu uzyskania możliwości dojazdu ul. Stawową do działek na 
których inwestor planuje budowę zakładu produkcyjnego.  
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Rozwoju 

 
Grzegorz Pacyna 


